
Zápach z výrobny krmiv Vafo Praha s.r.o. neustal 
V posledních dnech se opět opakovaně objevuje neúnosný zápach z výrobny krmiv pro zvířata 

v Chrášťanech. Celé jednání o zavedení účinných filtrů, doplnění chybějící provozní dokumentace 

apod. dosud nebylo skončeno a už je možné zase o jeho účinnosti pochybovat. Vzniká i podezření, že 

firma používá další zařízení, které filtraci nepodléhá nebo z jiných důvodů filtraci vypíná. Zajímavé je, 

že se tato situace opakuje především o víkendech nebo volných dnech, kdy není dost dobře možné 

zajistit účinnou kontrolu.  V současné době obrovských veder je tento postup ze strany firmy 

neuvěřitelnou bezohledností. Tak tomu bylo i minulou sobotu a neděli. 

Na základě stížností občanů jsem se v sobotních večerních hodinách pokoušela zajistit nějaký zásah do 

kritické situace, avšak bezvýsledně. Městská policie Praha mě odmítla s tím, že firma sídlí za 

hranicemi Prahy, tedy mimo jejich dosah. Městská policie Rudná se se mnou v podstatě odmítla bavit, 

protože to přesahuje jejich kompetence a nevědí, co by v tom mohli konat. Havarijní služba ČIŽP mi 

sdělila, že v noční době nemůže zasáhnout, protože normy na pach neexistují a pokud má firma 

povolenou činnost od státních orgánů, oni tomu nemohou bránit. Je třeba vyvolat jednání na úrovni 

účastníků řízení a tam celou věc řešit. Vzhledem k tomu, že firma je ve Středočeském kraji, je 

partnerem jako účastník řízení Magistrát hl. m. Prahy. Ten sice do řízení vstoupil, avšak nevyvíjí 

žádnou zvláštní aktivitu. Znovu proto budeme urgovat činnost Magistrátu a zároveň požádáme o 

zjištění možnosti zásahu z naší strany právního zástupce, kterého si MČ pro tento problém zvolila. O 

dalším průběhu budeme občany informovat.  

 


